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Interdisciplinary Perspectives on Transport Mechanisms in Membranes and Nanopores

Rice Global Paris organisera avec le WATER Institute de Rice University (Houston), un cycle de confA©rences les 17 et
18 mars, sur son campus parisien, sur le thA"'me :A Interdisciplinary Perspectives on Transport Mechanisms in
Membranes and Nanopores (Perspectives interdisciplinaires sur les mA©canismes de transport dans les membranes et
les nanopores). Les confA©rences seront animA©es par des chercheurs de diffA©rentes universitA©s, dont : Menachem
Elimelech, Rice University, USA : The physical basis for solvent flow in "dense" polymer membranes: Separating facts
from fiction ; Anthony Szymczyk, UniversitA© de Rennes 1, France : Complex behavior of solvents confined in NF/RO
membranes: Impact on separation performance ; LydA©ric Bocquet, A%.cole normale supA®©rieure, Paris : Nanofluidic
transport: From the cabinet of curiosities to the scale-up challenge ; Dietmar Schwahn, JAYilich Centre for Neutron
Science, Germany : Micropore structure of reverse osmosis membranes: Operando studies with small-angle neutron
scattering and positron annihilation lifetime spectroscopy.
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